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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Andrea Ström (M) fick i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 30 oktober 2017. 

4. Anmäldes att protokollet från den 21 september 2017 

justerades den 22 september 2017. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2  

Extratjänster till hemtjänsten 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Om man anställer en person som har deltagit i jobb- och 

utvecklingsgarantin i 450 ersättningsdagar eller som är nyanländ 

kan man få ekonomisk ersättning samtidigt som verksamheten 

får en extra resurs. Stödet kallas för extratjänster och 

administreras av arbetsförmedlingen. Syftet är att hjälpa 

arbetssökande att komma in i arbetslivet.  

 

I medborgarförslaget rekommenderas nämnden att ansöka om 

extratjänster till hemtjänsten för att dels förbättra arbetsmiljön, 

dels integrera personer in på arbetsmarknaden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 september 2017. 

Dnr 2017-545-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Om barnverksamhet på finska 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom den 27 augusti 2017 om att 

arrangera barnverksamhet/helgaktiviteter på finska på 

Östermalm. Förslagsställaren framhåller vikten av att barnet ska 

lära sig finska/meänkieli så att hen i framtiden kan prata med 

släktingar i Finland. Förslagsställaren/vårdnadshavarna till 

barnet har valt att placera hen på förskolan som ligger närmast 

hemmet så att hen ska få vänner i närheten av bostaden. Dock 

skulle de gärna se att hen fick chans att använda finska språket 

tillsammans med andra barn. Förslagsställaren påpekar att i 

stadsdelen där familjen bodde förut arrangerade 

stadsdelsförvaltningen helgaktiviteter på finska för barn 

eftersom det inte fanns någon finsk förskola i stadsdelen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 september 2017. 

Dnr 2017-561-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Revidering av delegationsordningen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagna ändringar i dele- 

gationsordningen. 

2. Delegationsordningen gäller från och med den 1 november 

2017 och ersätter därmed tidigare delegationer. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 september 2017. 

Dnr 2017-001-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Utanordnare för utbetalning av pengar på nämndens 
vägnar 

Beslut 

Stadsdelsnämnden utser serviceförvaltningens tillförordnade 

förvaltningschef Anna-Karin Sandén till utanordnare för 

utbetalning av pengar på stadsdelsnämndens vägnar. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 oktober 2017. 

Dnr 2017-659-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Uppföljning och kvalitet inom mottagandet av 
ensamkommande flyktingbarn 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg med flera (M), Mats Hasselgren (L) och 

Steven Crosson (KD) tar i en skrivelse från 15 juni 2017 upp att 

alliansen sedan hösten 2015 slagit larm flera gånger till sociala 

delegationen att mottagandet av ensamkommande flyktingbarn 

och ungdomar inte fungerar. I skrivelsen förs fram att 

socialtjänsten inte hinner besöka de jourhem och familjehem där 

ensamkommande flyktingbarnen har placerats i väntan på 

asylbesked och att ett stort antal barn farit illa samt att det finns 

exempel på unga familjehemsföräldrar där 18-åringar ska ta 

hand om ungdomar i 15-17 årsåldern. Stadsdelsförvaltningen 

har placerat barn via många olika privata utförare och enligt 

skribenterna har flera av dessa misskött sig så grovt att det är 

skribenternas uppfattning att inga barn ska placeras hos dessa 

företag. I tjänsteutlåtandet svarar förvaltningen på de frågor som 

ställts om placeringar av ensamkommande barn. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2017. 

Dnr 2017-411-1.1. 

 
Beslutsgång 

Under ärendets behandling framförde Andrea Ström m.fl. (M) 

att förvaltningen inte gett svar på de två frågeställningarna i 

oppositionens skrivelse avseende; 

 

”Hur många barn har placerats av stadsdelen  utan att ett avtal 

har tecknats när barnet flyttat in, sedan september 2015?”  

 

”Hur säkerställer man att stadsdelen kan återkräva pengar om 

den ena avtalsparten har brutit avtalet och i hur många fall har 

detta inte gjorts? ”. 

 

Andrea Ström m.fl. (M) anmälde till protokollet att 

förvaltningen återkommer med svar på frågeställningarna. 

 

Förvaltningen svarade att de återkommer till nämnden med ett 

förtydligande svar. 
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Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Förvaltningen har redogjort väl för mottagandet av 

ensamkommande barn och hur placeringar sker i olika boenden 

och hur den gemensamma enheten för Östermalm, Norrmalm 

och Kungsholmen arbetar. Det är dock beklagligt att alla delar 

av skrivelsens frågor inte besvaras på ett tillfredställande sätt. 

Exempelvis hur många barn som har placerats utan att ett avtal 

har tecknats sedan september 2015?  

  

Hur förvaltningens plan ser ut framöver för att säkerställa att 

inga barn som placerats i jourhem eller familjehem far illa och 

att de får den omsorg som de behöver känns fortfarande 

otydligt. Att Stockholms stad inte har någon central förteckning 

över familjehemsföretag som missköter sig gör systemet 

känsligt över tid.  

  

Att inga återkrav har gjorts när externa aktörer har brutit mot 

avtalen ser Alliansen oerhört allvarligt på. De individer 

stadsdelsnämnden har ansvar att placera är utsatta och behöver 

bästa möjliga start under sin nya tid i Sverige. För att uppnå det 

har nämnden tagit stora placeringskostnader som måste 

återkvävas när avtalsparten bryter avtalet. 

  

Förvaltningen beskriver att sedan enheten för ensamkommande 

startade har det avbrutits tio placeringar fördelade på tre företag, 

det är dock ett flertal avtal som har fått kvarstå med stöd av 

majoriteten trots att barn och unga har farit illa under företagets 

omsorgstid.  

  

Förvaltningens svar gällande att inga barn ska placeras hos 

familjehemsföräldrar som är under 25 år leder till följdfrågan – 

hur många barn har placerats hos yngre familjehemsföräldrar? 

  

Stora skillnader mellan de fjorton olika stadsdelarna kvarstår 

fortfarande och visar att majoriteten har varit och fortfarande är 

oförberedda på att hantera det stora mottagandet av 

ensamkommande flyktingbarn.  För att skapa ett rättssäkert 

mottagande, garantera likvärdighet och säkerställa att inget barn 

placeras i hem som inte följer stadens avtal, måste mottagandet 

centraliseras. I enlighet med detta ska ansvaret för mottagandet 
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inte längre ligga på stadsdelarna. Kaoset som rådde 2015 får inte 

upprepas, staden ska vara väl förberedd. Skrivelsen visar vilka 

allvarliga problem staden stod inför, dessvärre finns få svar från 

majoriteten för lösningar framåt. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde till 

protokollet att om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom 

det särskilda uttalandet från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 7   

Ansökan om aktivitetsbidrag till föreningen RSMH 
Carpe Diem – tredje aktivitetsbidragsansökan 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd avslår RSMH Carpe Diems 

ansökan om aktivitetsbidrag på 6000 kronor. 
 

Ärendet 

RSMHs lokalförening Carpe Diem Östermalm-Lidingö har 

ansökt om aktivitetsbidrag på 6000 kr för att besöka 

Konsterthuset. Detta är föreningens tredje ansökan om 

aktivitetsbidrag för året 2017. Föreningen har även ansökt och 

beviljats verksamhetsbidrag på 35 000 kr för året 2017. 

 

Förvaltningen bedömer att aktiviteten inte uppfyller riktlinjerna 

för aktivitetsstöd. Aktiviteten hade kunnat rymmas inom den 

ordinarie budgeten för verksamheten. Därutöver riktar den sig 

enbart till medlemmar och är inte angelägen för stadsdelens 

invånare i dess vidare bemärkelse. 

 

Förvaltningen föreslår nämnden att ge avslag om 

aktivitetsbidrag till RSMH Carpe Diem. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2017. 

Dnr 2017-588-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Revidering av lokala riktlinjer för bidrag till ideella 
föreningar och utomstående organisationer 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner lokala regler för föreningsstöd 

med en ändring enligt följande. 

 

- att meningen, föreningens verksamhet är partipolitiskt och 

religiöst obunden, tas bort och ersätts med 

 

- att den verksamhet som föreningen söker stöd för inte har ett 

partipolitiskt eller religiöst syfte. 
 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen har arbetat fram ett förslag till reviderade 

lokala regler för föreningsstöd. Syftet är att verka för tydliga 

beslutsgrunder och en transparent beslutsprocess vid fördelning 

av stöd till det ideella föreningslivet.  

 

Förvaltningens förslag om regler innehåller bland annat en 

checklista innehållande grundläggande krav för ansökan, 

redogörelse för nämndens bedömningsgrunder samt att ansökan 

och redovisning ska ske via e-tjänst. 

 

Förvaltningen föreslår vidare att nämnden fortsättningsvis ska 

behandla samtliga inkomna ansökningar i ett (1) och samma 

ärende, genom att förvaltningen tar fram ett (1) samlat 

tjänsteutlåtande för samtliga inkomna ansökningar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 oktober 2017. 

Dnr 2017-636-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut med en ändring i lokala regler för föreningsstöd.  

Meningen, föreningens verksamhet är partipolitiskt och religiöst 

obunden tas bort och ersätts med, att den verksamhet som 

föreningen söker stöd för inte har ett partipolitiskt eller religiöst 

syfte.  

 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

återremiss av ärendet. 
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Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) begärde ajournering av mötet kl. 19:55 

och mötet återupptogs kl. 20:00. 

 

Ny ajournering begärdes av Maria Antonsson (MP) kl. 20:02 

och mötet återupptogs igen kl. 20:15. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde först Moderaternas och 

Liberalernas förslag till återremiss mot att ärendet skulle 

avgöras vid dagens sammanträde. 

 

Nämnden beslöt att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet 

och att avslå förslaget om återremiss. 

 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns tre förslag till 

beslut, huvudförslaget, d.v.s. förvaltningens förslag till beslut, 

majoritetens förslag till beslut samt Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde först proposition på majoritetens 

förslag till beslut mot oppositionens förslag och fann att 

nämnden bifallit majoritetens förslag till beslut. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde därefter proposition på 

majoritetens förslag mot förvaltningens förslag och fann att 

nämnden bifallit majoritetens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Förvaltningens förslag till beslut delvis godkänns  

2. Därutöver anförs följande. 

  

Alliansens inställning kring de lokala riktlinjerna skiljer sig inte 

från senast ärendet togs upp 2016-04-14. 

  

Det är viktigt att Östermalms ideella föreningar och 

utomstående organisationer inte är långsiktigt beroende av 

bidrag utan står stadigt med egen, långsiktig finansiering. Det är 

mest hållbart för såväl föreningarna som för skattebetalarna.   

  



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 oktober 2017 
Blad 14 

 

  

Mot den bakgrunden är det viktigt att bidrag från andra givare 

inom staden anges och transparent redovisas när föreningar 

lämnar in sin ansökan till stadsdelsförvaltningen. Det ska inte 

vara möjligt att få flera bidrag för samma ändamål. Vidare 

ställer vi oss positiva till att riktlinjerna betonar vikten av lokal 

förankring och att bidrag från förvaltningen endast ska fungera 

som ett komplement.   

   

Vidare ställer vi oss frågande till motivet att ta bort kravet på 

minst 25 medlemmar samt att exkludera delar av civilsamhället 

som vilar på en religiös grund.  

 

Ideella föreningars och utomstående organisationers egna 

tillgångar ska alltid användas i verksamheten i första hand. 

Därför ställer vi oss frågande till att förvaltningen dubblerat 

gränsen för vad en förening får ha i tillgångar från ett 

prisbasbelopp till två prisbasbelopp utan att ange skälen till 

detta. Vi i Alliansen anser att föreningsbidrag ska användas i 

föreningarnas verksamheter och inte användas för att bygga upp 

ett starkt eget kapital.    

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde till 

protokollet att om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom 

förslaget till beslut från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 9   

Uppdrag om att revidera ungdomsrådets stadgar 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner ungdomsrådets förslag att 

göra ett undantag från rådets stadgar. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att i samråd med 

ungdomsrådet ta fram förslag på revidering av 

ungdomsrådets stadgar. 

 
Ärendet 

Sedan stadgar och arbetsordning beslutats av stadsdelsnämnden 

har ungdomsrådet haft ett årsmöte. Ungdomsrådets 

nästkommande årsmöte hålls den 18 oktober 2017. 

 

I samband med nominering av styrelsen till verksamhetsåret 

2017/2018 har ungdomsrådet identifierat ett behov av att 

revidera rådets stadgar. Ungdomsrådet vill även be nämnden att 

ta ställning till ett undantag från stadgarna inför årets val av 

styrelse. Ungdomsrådets frågor till nämnden preciseras under 

punkt 10 i protokollet från den 20 september 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2017. 

Dnr 2017-650-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bordläggning av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde först Moderaternas och 

Liberalernas yrkande om bordläggning mot att ärendet skulle 

avgöras vid sammanträdet. 

 

Nämnden beslöt att avslå förslaget om bordläggning. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde därefter yrkandet om bifall till 

förvaltningens förslag mot Moderaternas och Liberalernas 

förslag till beslut och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Reservation 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

Att avslå förvaltningens förslag till beslut och därutöver anföra 

 

Vi noterar att det finns en önskan från ungdomsrådet att revidera 

stadgarna. Det kan te sig naturligt då en ung förening i början 

lider av vissa barnsjukdomar. Dock består önskan om 

stadgerevidering endast på grund av en önskan om att låta 

ungdomar som varken bor i stadsdelen eller går i skola inom 

stadsdelsområdet att sitta i ungdomsrådets styrelse. 

 

Vi ställer oss kritiska till detta då Östermalms ungdomsråd ska 

vara ett ungdomsråd för boendes och/eller studerandes på 

Östermalm.  

 

Vi förstår att ungdomar flyttar och byter skola. Problematiken 

som uppstår vid sådant scenario kan dock lösas genom att 

ungdomsrådet adjungerar till styrelsen. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde till 

protokollet att om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom 

förslaget till beslut från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 10   

Serveringstillstånd till Restaurang Texas Longhorn, 
Lövängsgatan 

Beslut 

1. D.N Malkey AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker dagligen enligt ansökan i Restaurang Texas 

Longhorn, Lövängsgatan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

D.N Malkey AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 

till allmänheten, i restaurang, söndag till torsdag mellan kl. 

11.00 – 23.00, fredag till lördag mellan kl. 11:00-01:00 och i 

uteserveringen måndag till söndag 11:00-23:00. Ansökan om 

serveringstillstånd avser restaurang Texas Longhorn 

Lövängsgatan 14-16. Östermalms stadsdelsförvaltning finner 

inte att alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle 

medföra någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår 

därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 september 2017. 

Dnr 2017-582-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Serveringstillstånd till ACK Förvaltning AB 

Beslut 

1. ACK Förvaltning AB bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa drycker 

dagligen enligt ansökan i Restaurang Klen´s RIO. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

ACK Förvaltning AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurangen mellan 

kl.11.00 - 23.00 och uteserveringen mellan kl.11.00 - 22.00. 

Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang Klein’s RIO på 

Sandhamnsgatan 6. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte 

att alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 september 2017. 

Dnr 2017-591-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Revidering av Regler för intagning och plats i förskola 
och pedagogisk omsorg i Stockholms stad 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till revidering av 

regler för intagning och plats i förskola och pedagogisk 

omsorg i Stockholms stad. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade den 12 december 2016 om nya 

Regler för intagning och plats i förskola och pedagogisk omsorg 

i Stockholms stad. Utbildningsförvaltningen har efter att de nya 

reglerna börjat gälla uppmärksammat en felskrivning i kapitel 

2.5. Nuvarande felskrivning i detta kapitel får till följd att 

skrivelsen inte fullt ut stämmer överens med bestämmelserna i 

skollagen, vilket kan leda till att bestämmelserna som avses i 

kapitel 2.5 tillämpas felaktigt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 september 2017. 

Dnr 2017-616-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Detaljplan för Domherren 1 i stadsdelen Östermalm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Fastighetsägaren Akademiska Hus har ansökt om en ny 

detaljplan för fastigheten Domherren 1 i stadsdelen Östermalm. 

Akademiska Hus vill utveckla den före detta arkitektskolan för 

att skapa en unik mötesplats och motor för kreativ utveckling 

mellan akademi, industri och näringsliv med en inriktning mot 

nya näringar inom i första hand mat, mode, konst, musik och 

media. 

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget, som innebär en utökad 

användning av byggnaden och ett stort antal nya arbetsplatser i 

stadsdelen. Förslaget kan, i linje med Stockholms översiktsplan, 

bidra till en mer levande och trygg stad med ett funktionsblandat 

och varierat innehåll samtidigt som den unika arkitekturen 

bevaras. Förvaltningen är också positiv till de gröna odlingar 

och bi-odlingar som planeras på kvartersmark runt byggnaden 

samt på tak, då detta bidrar till ekosystemtjänster samt en bättre 

dagvattenhantering vilket är till gagn för ett större område. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 september 2017. 

Dnr 2017-598-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Detaljplan för fastigheten Brandvakten 7 i stadsdelen 
Östermalm, S-Dp 2017-02658 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Fastigheten Brandvakten 7 är idag främst en grundskola, som 

sedan 1995 drivs av Carlssons skola, men rymmer även 14 

bostadslägenheter. Planen syftar till att möjliggöra en 

tillbyggnad för skolverksamhet för att bättre tillgodose de behov 

som ställs på skolverksamheten idag, genom en tillbyggnad 

ovanpå den lägre del som vetter mot innergården. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget som innebär att barnen i 

skolan får förbättrade lokaler som är förenliga med dagens 

undervisningskrav. Förvaltningen är också positiv till att 

den omgivande terrassen utförs med grönt tak för växtlighet.  

 

Förvaltningen anser att det är positivt att ytan framför skolan, 

som idag används som skolgård rustas upp. Denna yta innebär 

dock endast cirka 5 kvadratmeter skolgård per barn. Med 

hänsyn till detta anser förvaltningen att det bör utredas om taket 

på den tilltänkta tillbyggnaden skulle kunna användas som ett 

komplement till utemiljön framför skolan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 september 2017. 

Dnr 2017-557-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Ett modernt och hållbart växande Stockholm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Motionärerna Anna König Jerlemyr med flera (M) vill 

reformera normer, bestämmelser och lagstiftning i syfte att 

möjliggöra byggandet av en modern, tät och hållbar stad, som 

samtidigt värnar grönska och kulturvärden. Avsikten är bland 

annat att öka exploateringen i flera stadsutvecklingsprojekt, i 

högre grad planera för klassisk arkitektur och förändra 

stadsbyggnadsprocessen i Stockholm samt genomföra reformer 

för att öka rörligheten på bostadsmarknaden. 

 

Förvaltningen anser att staden redan har en tydlig målsättning 

om 140 000 nya bostäder till 2030, för att möta denna utmaning 

utifrån de förutsättningar som finns inom respektive 

stadsdelsområde samt de lagar, regler och bestämmelser om 

riksintressen som finns idag. Förvaltningen anser därför inte att 

det finns anledning att frångå de regler och beslut som finns för 

att få till ytterligare bostäder på Loudden, utan att den planering 

som finns är tillräcklig för att kunna uppnå bostadsmålet framåt.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 september 2017. 

Dnr 2017-373-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Andrea Ström m.fl. (M) yrkade bifall till Moderaternas förslag 

till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Andrea Ström m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för eget förslag enligt följande. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 oktober 2017 
Blad 23 

 

  

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut  

2. Därutöver anförs följande. 

  

 

Stockholm behöver reformera normer, bestämmelser och 

lagstiftning i syfte att möjliggöra byggandet av en modern, tät 

och hållbar stad, som samtidigt värnar grönska och 

kulturvärden. Detta skulle möjliggöra en ökad exploatering i 

flera stadsutvecklingsprojekt, i högre grad planera för klassisk 

arkitektur och förändra stadsbyggnadsprocessen i Stockholm. 

Det skulle även leda till en ökad rörlighet på bostadsmarknaden. 
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§ 16   

Månadsrapport september 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 45,9 mnkr. Budgeten har justerats efter nämndens 

beslut om verksamhetsplan 2017 utifrån kommunstyrelsen 

ärende avstämning av mål och budget för 2017 och 

tertialrapport 1. 

 

Dnr 2017-166-1.2.1. 
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§ 17   

Reviderad arkivinstruktion och arkivbeskrivning 
avseende Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

En uppdatering av dokumenten har skett då förvaltningen bland 

annat ändrat organisationen inom administrationen. Enheter har 

fått benämningen avdelning, såsom ekonomiavdelningen 

(tidigare ekonomienheten), HR-avdelningen (tidigare 

personalenheten). Kvalitetsavdelningen har tillkommit den 1 

mars 2017. Kanslienheten är ny sedan den 7 augusti 2017. 

I förteckningen över verksamheter har vissa förändringar skett 

inom verksamhetsområdet förskola och parklek. 

 

Dnr 2017-129-1.1. 
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§ 18  

Resultat från brukarundersökningarna inom 
socialpsykiatrin år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Under våren och sommaren 2017 har det genomförts fyra 

undersökningar inom verksamhetsområdet socialpsykiatri 

gällande gruppboende, HVB (hem för vård och boende), 

stödboende och boendestöd. I resultaten finns en jämförelse 

mellan kön och ålder och regiform samt resultat för åren 2015 

och 2016.   

 

Dnr 2017-551-1.2.1. 

 

 
Särskilt uttalande 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi är bekymrade över den låga svarsfrekvensen som varierar 

mellan 30 - 48 % för vår stadsdelsnämnds område och det 

sammantaget med att antalet brukare är låg gör att vi ifrågasätter 

enkät som metod för att genomföra de årliga 

brukarundersökningarna inom socialpsykiatrin.  

 

När vi tagit del av resultatet för vår stadsdelsnämnd kan vi 

konstatera att våra brukare är mer nöjda jämfört med 

genomsnittet för staden men vi ser med stort allvar på några 

punkter där undersökningen visar på försämrade resultat och vi 

förväntar oss att insatser kommer att göras för att komma till 

rätta med detta.  

En punkt finns i resultatet från undersökningen gällande HVB 

hem. Där är brukarna inte nöjda med handläggarnas bemötande, 

en försämring med – 25 % i jämförelse med 

brukarundersökningen 2016.  

 

En annan punkt finns i resultatet från undersökningen gällande 

Stödboende. Svaret på frågan om personalen är bra på att 

uppmuntra brukaren att göra saker själv visar på en betydande 

negativ utveckling. Det är en försämring med – 40 % i 

jämförelse med brukarundersökningen 2016. 
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Ytterligare en punkt som vi vill påtala är en som avser resultatet 

gällande Boendestöd. Resultatet visar på att man även bör vara 

uppmärksam på är att det är en högre andel av brukarna som 

inte anser att de har inflytande över hur deras boendestöd utförs. 

Resultatet visar på en minskning med 7  % i jämförelse med 

brukarundersökningen 2016. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Mats Hasselgren (L) anmälde till 

protokollet att om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 19   

Resultat från brukarundersökningarna inom 
funktionsnedsättning år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Under våren och sommaren 2017 har det genomförts fem 

undersökningar inom verksamhetsområdet omsorg om personer 

med funktionsnedsättning gällande gruppboende, daglig 

verksamhet, hemtjänst yngre, korttidstillsyn och korttidshem. I 

resultaten finns en jämförelse mellan kön och ålder och regiform 

samt resultat för åren 2015 och 2016.   

 

Dnr 2017-621-1.2.1. 

 
Särskilt uttalande 

Andrea Ström m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi är bekymrade över när svarsfrekvensen 60 % för vår 

stadsdelsnämnds område vilket den gör för flertalet 

verksamheter inom ramen för denna brukarundersökning och 

det sammantaget med att antalet brukare är låg beträffande 

korttidstillsyn och korttidsvistelse gör att vi ifrågasätter enkät 

som metod för att genomföra de årliga brukarundersökningarna 

inom funktionsnedsättning Vad beträffar korttidstillsyn har 

dessutom svarsfrekvensen minskat med 14 % sedan förra 

brukarundersökningen. 

 

När vi tagit del av resultatet för vår stadsdelsnämnd kan vi 

konstatera att våra brukare är mer nöjda jämfört med 

genomsnittet för staden men vi ser med stort allvar på några 

punkter där undersökningen visar på försämrade resultat och vi 

förväntar oss att insatser kommer att göras för att komma till 

rätta med detta.  

En punkt avser korttidsvistelse. Där är det 13 % färre som anger 

att de varit med och planerat sitt stöd i jämförelse med 

genomsnittet för hela staden. 

 

En annan punkt avser Daglig verksamhet där visar årets resultat 

på att det är färre, en minskning med 9 % i jämförelse med förra 

årets brukarundersökning, som anger att de varit med och själva 
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planerat sin dagliga verksamhet och att de har möjlighet att välja 

annan verksamhet. 

 

Ytterligare två punkter och de avser Gruppboende. Där är det 

dels 14 % färre i årets undersökning som svarat att personalen 

frågar hur brukaren vill ha sitt stöd i jämförelse med 

brukarundersökningen 2016. Den andra punkten handlar om 

svaret på frågan om sjuksköterskan i boendet berättar om hälsan 

så att den boende förstår. På den frågan är det 24 % färre som 

svarar ja på frågan i jämförelse med genomsnittet för hela 

staden. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde till 

protokollet att om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

 

 

 

 
 

 
 

 

 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 oktober 2017 
Blad 30 

 

  

§ 20   

Anmälan av pensionärsrådets protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 9 oktober 2017. 
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§ 21   

Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 5 oktober 2017. 
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§ 22   

Anmälan av protokoll från ungdomsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från ungdomsrådet från den 30 augusti 

2017, 20 september 2017 och 4 oktober 2017. 
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§ 23   

Anmälan av protokoll från Östermalms trygghets- och 
säkerhetsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från Östermalms trygghets- och 

säkerhetsråd (TSR) från den 22 september 2017. 
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§ 24   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2017-008-1.1. 

Ärendegrupp i del-
egationsordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 
Lämna uppdrag om 
uppdragsupphand-
ling till stadens 
centrala upphand-
lingsentreprenör 
eller vid flera för-
valtningars gemen-
samma upphand-
ling lämna uppdrag 
till direktör för den 
förvaltning som 
driver upphand- 
lingen 

 
17-08-31 

 
Anmälan av kon-
taktuppgifter i cen-
tral upphandling av 
IT-konsulttjänster 
2019. 
Dnr 2017-556-
2.2.1. 

 
Christina Klang 
stadsdelsdirektör 

 

2.15 
Lämna uppdrag om 
uppdragsupphand-
ling till stadens 
centrala upphan-
dlingsentreprenör 
eller vid flera för-
valtningars gemen-
samma upphan-
dling lämna upp-
drag till direktör för 
den förvaltning 
som driver upp-
handlingen. 

 
17-09-06 

 
Anmälan av kon-
taktuppgifter i cen-
tral upphandling av 
sjukvårds- och 
inkontinensproduk-
ter. 
Dnr 2017-560-
2.2.1. 

 
Christina Klang 
stadsdelsdirektör 

 

4.1. 
Besvara  
förvaltningsremiss-

 
17-09-06 

 
Remissvar i ärende 
om uppförande av 

 
Britt Mattsson 
avdelningschef 
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er. personal- och kon-
torsbodar samt 
showroom och 
visningslägenhet, 
tidsbegränsat lov, 
söder om kvarteret 
Gasklockorna. 
Dnr 2017-536-
1.5.3. 

parkmiljöavd. 
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§ 25   

Anmälan av promemoria 2017-10-26 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Från och med den 2 september 2017 till och med den 9 

oktober 2017 

 

 

Protokoll från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i 

Stockholms stad 

 

A. Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 4 

september 2017, utdrag 

§ 28 Komplettering av Stockholms stads program för 

upphandling och inköp med riktlinjer för allmänhetens 

insyn samt klausul om meddelarfrihet och meddelarskydd. 

Dnr 104-2088/2016 

§ 32 Barnombudsmannens rapport 2017. Dnr 150-794/2017 

§ 37 Rapportering av ej verkställda beslut enigt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 4, år 2016, äldreomsorg. Dnr 

152-813-2017 

 

B. Protokoll från miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Protokoll från miljö-och hälsoskyddsnämndens sammanträde 

den 29 augusti 2017, utdrag 

§ 20 Remissammanställning Program för miljöövervakning av 

biologisk mångfald och relaterade ekosystemtjänster. Dnr 2016-

16202. 

 

C. Protokoll från socialnämnden 

Protokoll från socialnämnden, tillståndsutskottets sammanträde 

den 8 augusti 2017 

Protokoll i sin helhet. DOK.ID 53654 

 

D. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Inkom den 13 september 2017 brev till Östermalms 

stadsdelsnämnd gällande Storstockholms lokaltrafiks (SL) 

satsning på busstrafiken. Förslag om återinsättning av 72:ans 
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buss mot Frihamnen. Brevet sänt till förvaltningens park- och 

miljöavdelning. 

Dnr 2017-597-1.2.3.  

 

Inkom medborgarförslag/synpunkt den 12 september 2017 om 

hur göra Östermalm snyggare – inköp av plocktänger att plocka 

skräp med.  

Dnr 2017-593-1.2.4.   

 

Inkom medborgarförslag den 20 september 2017 om 

upprustning park vid Nyponet och Engelska skolan samt 

gångförbindelsen mellan Ruddammen och Valhallavägen.  

Dnr 2017-615-1.2.4.  

 

Förvaltningsbrev 2017-10-03. Uppsägning av förskoleplats.  

Dnr 2017-648-4.1. 

 

Inkom 2017-10-03 BESLUT från Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO) gällande att Stora Skuggans 4H-gård/klubb har 

ansökt om ändring av sitt tillstånd att bedriva daglig verksamhet 

enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS). Ändringen gäller utökning av antalet platser vid Stora 

Skuggans 4H-gårds dagliga verksamhet från 6 platser till 9 

platser. IVO bifaller Stora Skuggans 4H-gård/klubbs ansökan 

om ändring av tillståndet för daglig verksamhet enligt 9 § p 10 

LSS vid Stora Skuggans 4H-gårds dagliga verksamhet.  

Dnr 2017-656-1.6. 

 

E. Inkomna domar, beslut och protokoll 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 32 

DOM 2017-08-30 målnr: 8003-17 gällande överklagat beslut, 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 1 mars 2017.. 

Tillämpning av personuppgiftslagen. Förvaltningsrätten avslår 

överklagandet.  

Dnr 2017-98-8. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT 2017-09-06 målnr: 2026-17gällande överklagat beslut 

av Östermalms stadsdelsnämnd den 24 augusti 2017 § 5 

avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; nu fråga 

om verkställighetsförbud (inhibition). Förvaltningsrätten avslår 

yrkandet om inhibition.  

Dnr 2017-454-2.2.1. 
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Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT 2017-09-06 målnr; 20310-17 gällande överklagat 

beslut av Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 24 augusti 

2017 § 6 avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; nu 

fråga om verkställighetsförbud (inhibition). Förvaltningsrätten 

avslår yrkandet om inhibition.  

Dnr 2017-439-1.2.1. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT 2017-09-12 målnr; 20216-17 gällande överklagat 

beslut av Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 24 augusti 

2017 §§ 3-4 avseende laglighetsprövning enligt 

kommunallagen; nu fråga om verkställighetsförbud (inhibition). 

Förvaltningsrätten avslår yrkandet om inhibition.  

Dnr 2017-414-1.1. och 2017-481-2.2.2. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2017-09-20 målnr 27604-16 gällande överklagat beslut av 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 15 december 2016 § 14 

avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  

Dnr 2016-122-1.2.1. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 04 

BESLUT 2017-09-12 målnr 4555-17 gällande överklagat beslut 

av förvaltningsrätten i Stockholms dom den 7 juli 2017 i mål nr 

21555-16, avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. Dnr 2016-468-1.2.1. 

 

Högsta förvaltningsdomstolens beslut 

BESLUT 2017-09-15 målnr 3893-17 gällande överklagat beslut 

av Kammarrätten i Stockholms beslut den 26 juni 2017 i mål nr 

3080-17, avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

fråga om prövningstillstånd. 

Högsta förvaltningsdomstolen meddelar inte prövningstillstånd. 

Kammarrättens avgörande står därmed fast. 

 

Högsta förvaltningsdomstolens beslut 

BESLUT 2017-09-29 målnr 5045-7 gällande överklagat beslut 

av Kammarrätten i Stockholms beslut den 11 augusti 2017 i mål 

nr 4529-17, avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

fråga om prövningstillstånd. 
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Högsta förvaltningsdomstolen meddelar inte prövningstillstånd. 

Kammarrättens avgörande står därmed fast. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 21 

DOM 2017-10-04 målnr 21030-17 gällande överklagat beslut av 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 24 augusti 2017  

avseende försäljningsförbud enligt tobakslagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  

Dnr 2017-412-1.3.1. 
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§ 26   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade 

stadsdelsnämnden om följande. 

 

* Information till råden angående budgeten och 

förutsättningarna inför verksamhetsplan 2018 

Funktionshinderrådet, pensionärsrådet och ungdomsrådet fick 

en samlad information av avdelningscheferna om budgeten och 

förutsättningarna inför VP-arbetet måndagen den 23 oktober 

2017. 

 

* Fortsatt dialog om utvecklingen av lekplatsen 

Dianaparken 

Den 26 oktober 2017 startar samrådet för Dianaparkens 

utveckling och det har genomförts ett samrådsmöte i 

Hjorthagens medborgarhus i form av konceptet Hållplatsen, en 

ambulerande mötesplats för barn och unga. 

Förslaget som presenteras har tagits fram baseras på en dialog i 

Dianaparken som stadsdelsförvaltningen bjöd in till i april i år. 

Förslaget finns i medborgarhuset fram till den 16 november som 

är sista dag att lämna synpunkter på förslaget. 

 

* Barndialog angående lekplats i kvarteret Krubban 

Den 27 oktober har Sara Lagerros dialog med en barngrupp från 

förskolan Styrmansgatan 24, även det inom ramen för 

Hållplatsen. De får träffa en arkitekt och se en modell av den 

kommande lekplatsen. 

 

* Ärenden till nämndens sammanträde i november 

- utredning angående egenregi inom parkmiljöområdet 

- inrättande av företagsråd. 

 

*  Ärenden till nämndens sammanträde i december 

- gemensam vikariepool inom förskolan, preliminärt. 

 

* Inbjudan från KEKS – Kvalitet och kompetens i 

samverkan 

Den 26 januari 2018 är nämnden inbjudna till en eftermiddag 

med rubriken Kultur och Fritid eller Ungdom och lärande. 

Fokus ligger på vikten av delaktighet och icke-formellt lärande 

för att ungdomar ska få de kompetenser som krävs för att lyckas 

i arbetsliv och skola. 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 oktober 2017 
Blad 41 

 

  

* Trygghets- och säkerhetskonferens 

Nämnden inbjuds den 10 november 2017 till en trygghets- och 

säkerhetskonferens, heldag. 

 

*  Inbjudan till seminarium från äldrecentrum – 

Specialistsjuksköterska i äldreomsorgen – möjlighet till 

ökad kvalitet 

Seminariet äger rum den 23 november 2017, halvdag. 

 

* Behovskartläggning för mer funktionella lokaler påbörjad 

- Hyreskontrakten för förvaltningens administrativa lokaler på 

Karlavägen 104 och 112 löper ut i september 2019. 

- I takt med att befolkningen på Östermalm växer börjar 

förvaltningen även bli trångbodda. 

- Därför inleder vi nu arbetet med att göra en 

behovskartläggning som ska vara klar i mars nästa år. Efter det 

går det att ta fram underlag för att fatta beslut om förvaltningen 

kan vara kvar i nuvarande lokaler och anpassa dem eller om 

förvaltningen behöver söka nya lokaler.  
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§ 27   

Övriga frågor 

Maria Antonsson (MP) informerade nämnden om de 

utbildningar och seminarium som erbjuds nämnden. 

 

KEKS – Kultur och Fritid eller Ungdom och Lärande som äger 

rum den 26 januari 2018 kl. 14:00 – 16:00 i Södertälje stadshus. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutade att 1+1 får delta från nämnden och 

att halvt dagarvode samt ersättning för förlorad arbetsinkomst 

utgår vid deltagande. Anmälan till nämndens sekreterare senast 

den 22 december 2017. 

 

Inbjudan till Trygghets- och säkerhetskonferens den 10 

november 2017 kl. 09:00 – 15:00, Villa Källhagen. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutade att alla som önskar av nämndens 

ledamöter/ersättare kan delta på konferensen. Dagarvode och 

ersättning för förlorad arbetsinkomst utgår vid deltagande. 

Anmälan görs på https://www.esmaker.net/nx2/s.aspx?id=5f89  

Senast den 27 oktober 2017. 

 

Inbjudan till seminarium den 23 november 2017 kl. 09:00 – 

16:15 från Äldrecentrum om specialistsjuksköterska i 

äldreomsorgen.  

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutade att 1+1 får delta från nämnden och 

att dagarvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst utgår vid 

deltagande. Anmälan senast den 13 november till nämndens 

sekreterare. 

 

 
 
 

 

 

https://www.esmaker.net/nx2/s.aspx?id=5f89
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§ 28  

Förfrågningsunderlag upphandling  hemtjänstinsatser 
under nattetid och larmutryckning dygnet runt för 
Östermalms stadsdelsförvaltning 

Dnr 2017-288-2.2.2.  
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§ 29  

Upphandling av matlådor -  Hemtjänst Östermalm 

Dnr 2017-454-2.2.2.  
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§ 30  

Utredning enligt 14 kap socialtjänstlagen (lex Sarah) – 
egen regi enhet 

Dnr 2017-492-1.2.2.  
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§ 31  

Utredning enligt 14 kap socialtjänstlagen (lex Sarah) – 
egen regi 

Dnr 2017-384-1.2.2. 
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§ 32  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB)   
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§ 33  

     Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1  
stycket föräldrabalken (FB) 
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§ 34  

Övervägande om fortsatt hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 stycket lag med särskilda 
bestämmelser om vård av unga- LVU 
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§ 34 a 

Begäran om biträde gällande fastställande av 
faderskap enligt föräldrabalken (FB)  

Dnr 2017-639-6. 
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§ 35   

Anmälan enligt patientsäkerhetslagen (lex Maria) – 
enskild regi enhet 

 

Dnr 2017-574-1.2.2. 
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§ 36   

Information om inkommen utredning enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) – enskild regi enhet 

 

Dnr 2017-525-1.2.2. 
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§ 37   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 7 

september 2017 och 5 oktober 2017. 

 


